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INTERNATIONAL ELECTROTECHNICAL COMMISSION 

____________ 

 
PARTICULAR REQUIREMENTS FOR  
LOAD-SHEDDING EQUIPMENT (LSE)  

 
FOREWORD 

1) The International Electrotechnical Commission (IEC) is a worldwide organization for standardization comprising 
all national electrotechnical committees (IEC National Committees). The object of IEC is to promote 
international co-operation on all questions concerning standardization in the electrical and electronic fields. To 
this end and in addition to other activities, IEC publishes International Standards, Technical Specifications, 
Technical Reports, Publicly Available Specifications (PAS) and Guides (hereafter referred to as "IEC 
Publication(s)"). Their preparation is entrusted to technical committees; any IEC National Committee interested 
in the subject dealt with may participate in this preparatory work. International, governmental and non-
governmental organizations liaising with the IEC also participate in this preparation. IEC collaborates closely 
with the International Organization for Standardization (ISO) in accordance with conditions determined by 
agreement between the two organizations. 

2) The formal decisions or agreements of IEC on technical matters express, as nearly as possible, an international 
consensus of opinion on the relevant subjects since each technical committee has representation from all 
interested IEC National Committees.  

3) IEC Publications have the form of recommendations for international use and are accepted by IEC National 
Committees in that sense. While all reasonable efforts are made to ensure that the technical content of IEC 
Publications is accurate, IEC cannot be held responsible for the way in which they are used or for any 
misinterpretation by any end user. 

4) In order to promote international uniformity, IEC National Committees undertake to apply IEC Publications 
transparently to the maximum extent possible in their national and regional publications. Any divergence 
between any IEC Publication and the corresponding national or regional publication shall be clearly indicated in 
the latter. 

5) IEC itself does not provide any attestation of conformity. Independent certification bodies provide conformity 
assessment services and, in some areas, access to IEC marks of conformity. IEC is not responsible for any 
services carried out by independent certification bodies. 

6) All users should ensure that they have the latest edition of this publication. 

7) No liability shall attach to IEC or its directors, employees, servants or agents including individual experts and 
members of its technical committees and IEC National Committees for any personal injury, property damage or 
other damage of any nature whatsoever, whether direct or indirect, or for costs (including legal fees) and 
expenses arising out of the publication, use of, or reliance upon, this IEC Publication or any other IEC 
Publications.  

8) Attention is drawn to the Normative references cited in this publication. Use of the referenced publications is 
indispensable for the correct application of this publication. 

9) Attention is drawn to the possibility that some of the elements of this IEC Publication may be the subject of 
patent rights. IEC shall not be held responsible for identifying any or all such patent rights. 

International Standard IEC 62962 has been prepared by subcommittee 23K: Electrical energy 
efficiency products, of IEC technical committee 23: Electrical accessories. 

The text of this standard is based on the following documents: 

FDIS Report on voting 

23K/47/FDIS 23K/48/RVD 

 
Full information on the voting for the approval of this document can be found in the report on 
voting indicated in the above table. 

This publication has been drafted in accordance with the ISO/IEC Directives, Part 2. 

In this document, the following print types are used: 

– conformity statements: in italic type. 
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The committee has decided that the contents of this document will remain unchanged until the 
stability date indicated on the IEC web site under "http://webstore.iec.ch" in the data related 
to the specific publication. At this date, the document will be  

• reconfirmed, 

• withdrawn, 

• replaced by a revised edition, or 

• amended. 

 

IMPORTANT – The 'colour inside' logo on the cover page of this publication indicates 
that it contains colours which are considered to be useful for the correct 
understanding of its contents. Users should therefore print this document using a 
colour printer. 
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INTRODUCTION 

The optimization of electrical energy usage can be facilitated by appropriate design and 
installation considerations. An electrical installation can provide the required level of service 
and safety for the lowest electrical consumption. 

This is considered by designers as a general requirement of their design procedures to 
establish the best use of electrical energy. 

The optimization of the use of electricity is based on energy efficiency management which is 
based on the price of electricity, electrical consumption and real-time adaptation, as 
described in Figure 1 according to IEC 60364-8-1:2019. 

 

Figure 1 – Energy efficiency management system 

This document applies to load-shedding equipment (LSE), for household and similar uses. 

The LSE is an equipment able to respond to the monitored current or power, or alternative 
monitored parameters to switch ON and OFF selected loads when certain conditions are met. 

The load-shedding function is used in energy management systems to optimize the overall 
use of electrical energy including production and storage, and can be used for example for 
energy efficiency purposes as per IEC 60364-8-1:2019. 
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PARTICULAR REQUIREMENTS FOR  
LOAD-SHEDDING EQUIPMENT (LSE)  

 
 
 

1 Scope 

The purpose of this document is to provide requirements for equipment to be used in energy 
efficiency systems. This document covers load-shedding equipment (LSE). 

Guidelines relating to safety for LSE as given in IEC Guide 110 have been followed. 

This document applies to load-shedding equipment for household and similar uses. The load-
shedding function is used in energy management systems to optimize the overall use of 
electrical energy including production and storage. Load-shedding can be used for example 
for energy efficiency purposes as per IEC 60364-8-1:2019. 

This document applies to LSE for operation under normal conditions: 

– AC circuits with a rated frequency of 50 Hz, 60 Hz or both, with a rated voltage not 
exceeding 440 V (between phases), a rated current not exceeding 125 A and a rated 
short-circuit capacity not exceeding 25 000 A; or 

– DC circuits1. 

LSEs are intended to control the energy supplied to one or more load, circuit or mesh when: 

– defined conditions of time and current are reached; 
– a command or information from an external system is received. 

An LSE is intended to serve as: 

– a single equipment having all the necessary means able to control the loads (e.g. the 
electrical energy management function is embedded in such an equipment); or 

– a unit integrated into a more complex equipment or an independent equipment being part 
of an electrical energy management system (EEMS); or 

– an assembly of independent equipment forming an LSE (e.g. an LSE with external current 
sensors); or 

– as a combination of the above points. 

LSE can have a wireless interface. 

LSE is part of the fixed installation. 

NOTE 1 This document covers load shedding equipment in the fixed installations including portable appliances 
connected thereto. 

LSE are intended for use in circuits with protection against electrical shock and over-current 
according to IEC 60364 (all parts). 

NOTE 2 For example, fault protection (indirect contact protection) can be covered as follows: 

– in TT systems, by an upstream RCBOs or RCCBs according to IEC 61008-1 and IEC 61009-1; 

___________ 

1  LSE for DC circuits are under consideration. 
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– in a TN system, by an upstream over-current protective device. 

LSEs do not, by their nature, provide an isolation function nor the over-current protection. 

LSEs are normally installed by instructed persons (IEC 60050-195:1998, 195-04-02) or skilled 
persons (IEC 60050-195:1998, 195-04-01) and normally used by ordinary persons 
(IEC 60005-195:1998, 195-04-03). 

This document contains all requirements necessary to ensure compliance with the operational 
characteristics required by type tests for LSEs based on single equipment or based on an 
assembly of independent equipment. 

These requirements apply for standard conditions of temperature and environment as given 
in 5.1. They are applicable to LSEs with a degree of protection of IP 20 intended for use in an 
environment with pollution degree 2. For LSE having a degree of protection higher than IP 20 
according to IEC 60529, for use in locations where arduous environmental conditions prevail 
(e.g. excessive humidity, heat or cold or deposition of dust) and in hazardous locations (e.g. 
where explosions are liable of occur), special construction can be required. 

If other functions are included in LSE, these functions are covered by the relevant standards. 

This document does not address communication aspects such as protocols, interoperability, 
data security and any other related aspects. 

2 Normative references 

The following documents are referred to in the text in such a way that some or all of their 
content constitutes requirements of this document. For dated references, only the edition 
cited applies. For undated references, the latest edition of the referenced document (including 
any amendments) applies. 

IEC 60065:2001, Audio, video and similar electronic apparatus – Safety requirements2 

IEC 60085, Electrical insulation – Thermal evaluation and designation 

IEC 60127 (all parts), Miniature fuses 

IEC 60212, Standard conditions for use prior to and during the testing of solid electrical 
insulating materials 

IEC 60317-0-1:1997, Specifications for particular types of winding wires – Part 0: General 
requirements – Section 1: Enamelled round copper wire2 

IEC 60364 (all parts), Low-voltage electrical installations 

IEC 60384-14:1993, Fixed capacitors for use in electronic equipment – Part 14: Sectional 
specification: Fixed capacitors for electromagnetic interference suppression and connection to 
the supply mains2 

IEC 60417, Graphical symbols for use on equipment (available at http://www.graphical-
symbols.info/equipment) 

___________ 

2 A more recent edition exists for this standard. 
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IEC 60664-1:2007, Insulation coordination for equipment within low-voltage systems – Part 1: 
Principles, requirements and tests 

IEC 60695-2-10:2000, Fire hazard testing – Part 2-10: Glowing/hot-wire based test methods – 
Glow-wire apparatus and common test procedure2 

IEC 60695-2-11:2000, Fire hazard testing – Part 2-11: Glowing/hot-wire based test methods – 
Glow-wire flammability test method for end-products 2 

IEC 60730 (all parts), Automatic electrical controls 

IEC 61000-2-2, Electromagnetic compatibility (EMC) – Part 2-2: Environment – Compatibility 
levels for low-frequency conducted disturbances and signalling in public low-voltage power 
supply systems 

IEC 61000-4-2, Electromagnetic compatibility (EMC) – Part 4-2: Testing and measurement 
techniques – Electrostatic discharge immunity test 

IEC 61000-4-3, Electromagnetic compatibility (EMC) – Part 4-3: Testing and measurement 
techniques – Radiated, radio-frequency, electromagnetic field immunity test 

IEC 61000-4-4, Electromagnetic compatibility (EMC) – Part 4-4: Testing and measurement 
techniques – Electrical fast transient/burst immunity test 

IEC 61000-4-5, Electromagnetic compatibility (EMC) – Part 4-5: Testing and measurement 
techniques – Surge immunity test 

IEC 61000-4-6, Electromagnetic compatibility (EMC) – Part 4-6: Testing and measurement 
techniques – Immunity to conducted disturbances, induced by radio-frequency fields 

IEC 61000-4-8, Electromagnetic compatibility (EMC) – Part 4-8: Testing and measurement 
techniques – Power frequency magnetic field immunity test 

IEC 61000-4-11, Electromagnetic compatibility (EMC) – Part 4-11: Testing and measurement 
techniques – Voltage dips, short interruptions and voltage variations immunity tests 

IEC 61032:1997, Protection of persons and equipment by enclosures – Probes for verification 

IEC 61558-2-6, Safety of transformers, reactors, power supply units and similar products for 
supply voltages up to 1 100 V – Part 2-6: Particular requirements and tests for safety isolating 
transformers and power supply units incorporating safety isolating transformers 

CISPR 15, Limits and methods of measurement of radio disturbance characteristics of 
electrical lighting and similar equipment 

ISO 306, Plastics – Thermoplastic materials – Determination of Vicat softening temperature 
(VST) 

3 Terms and definitions 

For the purposes of this document, the following terms and definitions apply. 

ISO and IEC maintain terminological databases for use in standardization at the following 
addresses: 
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COMMISSION ÉLECTROTECHNIQUE INTERNATIONALE 

____________ 

 
EXIGENCES SPÉCIFIQUES POUR LES DÉLESTEURS (LSE)  

 
AVANT-PROPOS 

1) La Commission Electrotechnique Internationale (IEC) est une organisation mondiale de normalisation 
composée de l'ensemble des comités électrotechniques nationaux (Comités nationaux de l'IEC). L'IEC a pour 
objet de favoriser la coopération internationale pour toutes les questions de normalisation dans les domaines 
de l'électricité et de l'électronique. A cet effet, l'IEC – entre autres activités – publie des Normes 
internationales, des Spécifications techniques, des Rapports techniques, des Spécifications accessibles au 
public (PAS) et des Guides (ci-après dénommés "Publication(s) de l'IEC"). Leur élaboration est confiée à des 
comités d'études, aux travaux desquels tout Comité national intéressé par le sujet traité peut participer. Les 
organisations internationales, gouvernementales et non gouvernementales, en liaison avec l'IEC, participent 
également aux travaux. L'IEC collabore étroitement avec l'Organisation Internationale de Normalisation (ISO), 
selon des conditions fixées par accord entre les deux organisations. 

2) Les décisions ou accords officiels de l'IEC concernant les questions techniques représentent, dans la mesure 
du possible, un accord international sur les sujets étudiés, étant donné que les Comités nationaux de l'IEC 
intéressés sont représentés dans chaque comité d'études. 

3) Les Publications de l'IEC se présentent sous la forme de recommandations internationales et sont agréées 
comme telles par les Comités nationaux de l'IEC. Tous les efforts raisonnables sont entrepris afin que l'IEC 
s'assure de l'exactitude du contenu technique de ses publications; l'IEC ne peut pas être tenue responsable de 
l'éventuelle mauvaise utilisation ou interprétation qui en est faite par un quelconque utilisateur final. 

4) Dans le but d'encourager l'uniformité internationale, les Comités nationaux de l'IEC s'engagent, dans toute la 
mesure possible, à appliquer de façon transparente les Publications de l'IEC dans leurs publications nationales 
et régionales. Toutes divergences entre toutes Publications de l'IEC et toutes publications nationales ou 
régionales correspondantes doivent être indiquées en termes clairs dans ces dernières. 

5) L'IEC elle-même ne fournit aucune attestation de conformité. Des organismes de certification indépendants 
fournissent des services d'évaluation de conformité et, dans certains secteurs, accèdent aux marques de 
conformité de l'IEC. L'IEC n'est responsable d'aucun des services effectués par les organismes de certification 
indépendants. 

6) Tous les utilisateurs doivent s'assurer qu'ils sont en possession de la dernière édition de cette publication. 

7) Aucune responsabilité ne doit être imputée à l'IEC, à ses administrateurs, employés, auxiliaires ou 
mandataires, y compris ses experts particuliers et les membres de ses comités d'études et des Comités 
nationaux de l'IEC, pour tout préjudice causé en cas de dommages corporels et matériels, ou de tout autre 
dommage de quelque nature que ce soit, directe ou indirecte, ou pour supporter les coûts (y compris les frais 
de justice) et les dépenses découlant de la publication ou de l'utilisation de cette Publication de l'IEC ou de 
toute autre Publication de l'IEC, ou au crédit qui lui est accordé. 

8) L'attention est attirée sur les références normatives citées dans cette publication. L'utilisation de publications 
référencées est obligatoire pour une application correcte de la présente publication.  

9) L'attention est attirée sur le fait que certains des éléments de la présente Publication de l'IEC peuvent faire 
l'objet de droits de brevet. L'IEC ne saurait être tenue pour responsable de ne pas avoir identifié de tels droits 
de brevets et de ne pas avoir signalé leur existence. 

La Norme internationale IEC 62962 a été établie par le sous-comité 23K: Produits pour 
l'efficacité énergétique électrique, du comité d'études 23 de l'IEC: Petit appareillage. 

Le texte de cette norme est issu des documents suivants: 

FDIS Rapport de vote 

23K/47/FDIS 23K/48/RVD 

 
Le rapport de vote indiqué dans le tableau ci-dessus donne toute information sur le vote ayant 
abouti à l'approbation de ce document. 

Cette publication a été rédigée selon les Directives ISO/IEC, Partie 2. 

Dans le présent document, les caractères d'imprimerie suivants sont utilisés: 

– énoncés de conformité: en italique. 
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Le comité a décidé que le contenu de ce document ne sera pas modifié avant la date de 
stabilité indiquée sur le site web de l'IEC sous "http://webstore.iec.ch" dans les données 
relatives à la publication recherchée. A cette date, le document sera  

• reconduit, 

• supprimé, 

• remplacé par une édition révisée, ou 

• amendé. 

 

IMPORTANT – Le logo "colour inside" qui se trouve sur la page de couverture de cette 
publication  indique qu'elle contient des couleurs qui sont considérées comme utiles à 
une bonne compréhension de son contenu. Les utilisateurs devraient, par conséquent, 
imprimer cette publication en utilisant une imprimante couleur. 
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INTRODUCTION 

L'optimisation de la consommation d'énergie électrique peut être facilitée par une conception 
appropriée et des considérations relatives à l'installation. Une installation électrique peut 
fournir le niveau exigé de service et de sécurité pour la plus faible consommation électrique. 

Ceci est considéré par les concepteurs comme une exigence générale de leurs procédures de 
conception pour établir le meilleur usage de l'énergie électrique. 

L'optimisation de l'utilisation d'électricité s'appuie sur la gestion de l'efficacité énergétique qui 
est basée sur le prix de l'électricité, la consommation électrique et l'adaptation en temps réel, 
comme décrit dans la Figure 1 conformément à l'IEC 60364-8-1:2019. 

 

Figure 1 – Système de gestion de l'efficacité énergétique 

Le présent document s'applique aux délesteurs (LSE) destinés à un usage domestique et à 
des usages similaires. 

Le LSE est un équipement en mesure de répondre au courant ou à la puissance surveillé, ou 
à des paramètres surveillés en variante pour établir et couper des charges sélectionnées 
lorsque certaines conditions sont remplies. 

La fonction de délestage est utilisée dans les systèmes de gestion d'énergie pour optimiser 
l'usage global de l'énergie électrique, comprenant les applications de production et de 
stockage, et peut être utilisé par exemple pour les besoins de l'efficacité énergétique 
conformément à l'IEC 60364-8-1:2019. 
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EXIGENCES SPÉCIFIQUES POUR LES DÉLESTEURS (LSE)  
 
 
 

1 Domaine d'application 

L'objet du présent document est de fournir les exigences pour les équipements à utiliser dans 
les systèmes d'efficacité énergétique. Le présent document couvre les délesteurs (LSE). 

Les lignes directrices concernant la sécurité des LSE, telles qu'elles sont énoncées dans le 
Guide IEC 110, ont été respectées. 

Le présent document s'applique aux délesteurs destinés à un usage domestique et à des 
usages similaires. La fonction de délestage est utilisée dans les systèmes de gestion 
d'énergie pour optimiser l'usage global de l'énergie électrique, comprenant les applications de 
production et de stockage. Le délestage peut par exemple être utilisé à des fins d'efficacité 
énergétique, conformément à l'IEC 60364-8-1:2019. 

Le présent document s'applique aux LSE destinés à fonctionner dans des conditions 
normales: 

– dans des circuits CA d'une fréquence assignée de 50 Hz, 60 Hz ou les deux, avec une 
tension assignée ne dépassant pas 440 V (entre phases), un courant assigné ne 
dépassant pas 125 A et une capacité assignée de court-circuit ne dépassant pas 
25 000 A; 

– dans des circuits CC1. 

Les LSE sont destinés à contrôler l'énergie fournie à un ou plusieurs circuits, charges ou 
mailles lorsque: 

– des conditions définies de temps et de courant sont atteintes; 
– une commande ou des informations provenant d'un système externe sont reçues. 

Un LSE est destiné à servir: 

– d'équipement unique disposant de tous les moyens nécessaires pour contrôler les charges 
(par exemple la fonction de gestion d'énergie électrique est intégrée à un tel équipement); 

– d'unité intégrée à un équipement complexe ou d'équipement indépendant rattaché à un 
système de gestion d'énergie électrique (EEMS); 

– d'ensemble d'équipements indépendants constituant un LSE (par exemple un LSE doté de 
détecteurs de courant externes); 

– d'une combinaison des points ci-dessus. 

Un LSE peut disposer d'une interface sans fil. 

Un LSE fait partie de l'installation fixe. 

NOTE 1 Le présent document couvre les délesteurs dans les installations fixes, comprenant les appareils 
portatifs qui y sont connectés. 

Les LSE sont destinés à être utilisés dans les circuits intégrant une protection contre les 
chocs électriques et les surintensités, conformément à la série IEC 60364 (toutes les parties). 

___________ 

1  L'usage des LSE dans des circuits CC est à l'étude. 
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NOTE 2 Par exemple, la protection contre les courants de défaut (protection contre les contacts indirects) peut 
être assurée comme suit: 

– dans les systèmes à régime de neutre TT, par des disjoncteurs différentiels (DD) ou des interrupteurs 
différentiels (ID) montés en amont, conformément à l'IEC 61008-1 et l'IEC 61009-1; 

– dans les systèmes à régime de neutre TN, par un dispositif de protection contre les surintensités monté en 
amont. 

Les LSE, de par leur nature, n'assurent pas de fonction de sectionnement ni de protection 
contre les surintensités. 

Les LSE sont normalement installés par des personnes averties (IEC 60050-195:1998, 195-
04-02) ou des personnes qualifiées (IEC 60050-195:1998, 195-04-01), et sont normalement 
utilisés par des personnes ordinaires (IEC 60005-195:1998, 195-04-03). 

Le présent document contient toutes les exigences nécessaires pour garantir la conformité 
aux caractéristiques de fonctionnement exigées par les essais de type pour les LSE basés 
sur un équipement unique, ou bien sur un ensemble d'équipements indépendants. 

Ces exigences s'appliquent aux conditions normalisées de température et d'environnement, 
telles qu'elles sont énoncées en 5.1. Elles s'appliquent aux LSE présentant un indice de 
protection IP 20, destinés à être utilisés dans un environnement présentant un degré de 
pollution 2. Pour les LSE présentant un indice de protection supérieur à IP 20, conformément 
à l'IEC 60529, et destinés à être utilisés dans des sites où prévalent des conditions 
environnementales difficiles (par exemple humidité, chaleur ou froid excessif, ou dépôt de 
poussières) et dans des sites dangereux (par exemple où des explosions sont susceptibles de 
se produire), une construction spéciale peut être exigée. 

Si le LSE inclut d'autres fonctions, celles-ci sont couvertes par les normes pertinentes. 

Le présent document ne couvre pas les aspects liés à la communication, tels que les 
protocoles, l'interopérabilité, la sécurité des données et les quelconques autres aspects 
connexes. 

2 Références normatives 

Les documents suivants sont cités dans le texte de sorte qu'ils constituent, pour tout ou partie 
de leur contenu, des exigences du présent document. Pour les références datées, seule 
l'édition citée s'applique. Pour les références non datées, la dernière édition du document de 
référence s'applique (y compris les éventuels amendements). 

IEC 60065:2001, Appareils audio, vidéo et appareils électroniques analogues – Exigences de 
sécurité2 

IEC 60085, Isolation électrique – Evaluation et désignation thermiques 

IEC 60127 (toutes les parties), Coupe-circuits miniatures 

IEC 60212, Conditions normales à observer avant et pendant les essais de matériaux isolants 
électriques solides 

IEC 60317-0-1:1997, Spécifications pour types particuliers de fils de bobinage – Partie 0: 
Prescriptions générales – Section 1: Fil de section circulaire en cuivre émaillé2 

___________ 

2 Il existe une édition plus récente de cette norme. 
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IEC 60364 (toutes les parties), Installations électriques à basse tension 

IEC 60384-14:1993, Condensateurs fixes utilisés dans les équipements électroniques – 
Partie 14: Spécification intermédiaire: Condensateurs fixes d'antiparasitage et raccordement 
à l'alimentation2 

IEC 60417, Symboles graphiques utilisables sur le matériel (disponible sous 
http://www.graphical-symbols.info/equipment) 

IEC 60664-1:2007, Coordination de l'isolement des matériels dans les systèmes (réseaux) à 
basse tension – Partie 1: Principes, exigences et essais 

IEC 60695-2-10:2000, Essais relatifs aux risques du feu – Partie 2-10: Essais au fil 
incandescent/chauffant – Appareillage et méthode commune d'essai2 

IEC 60695-2-11:2000, Essais relatifs aux risques du feu – Partie 2-11: Essais au fil 
incandescent/chauffant – Méthode d'essai d'inflammabilité pour produits finis2 

IEC 60730 (toutes les parties), Dispositifs de commande électrique automatiques 

IEC 61000-2-2, Compatibilité électromagnétique (CEM) – Partie 2-2: Environnement – 
Niveaux de compatibilité pour les perturbations conduites à basse fréquence et la 
transmission des signaux sur les réseaux publics d'alimentation basse tension 

IEC 61000-4-2, Compatibilité électromagnétique (CEM) – Partie 4-2: Techniques d'essai et de 
mesure – Essai d'immunité aux décharges électrostatiques 

IEC 61000-4-3, Compatibilité électromagnétique (CEM) – Partie 4-3: Techniques d'essai et de 
mesure – Essai d'immunité aux champs électromagnétiques rayonnés aux fréquences 
radioélectriques 

IEC 61000-4-4, Compatibilité électromagnétique (CEM) – Partie 4-4: Techniques d'essai et de 
mesure – Essai d'immunité aux transitoires électriques rapides en salves 

IEC 61000-4-5, Compatibilité électromagnétique (CEM) – Partie 4-5: Techniques d'essai et de 
mesure – Essai d'immunité aux ondes de choc 

IEC 61000-4-6, Compatibilité électromagnétique (CEM) – Partie 4-6: Techniques d'essai et de 
mesure – Immunité aux perturbations conduites, induites par les champs radioélectriques 

IEC 61000-4-8, Compatibilité électromagnétique (CEM) – Partie 4-8: Techniques d'essai et de 
mesure – Essai d'immunité au champ magnétique à la fréquence du réseau 

IEC 61000-4-11, Compatibilité électromagnétique (CEM) – Partie 4-11: Techniques d'essai et 
de mesure – Essais d'immunité aux creux de tension, coupures brèves et variations de 
tension 

IEC 61032:1997, Protection des personnes et des matériels par les enveloppes – Calibres 
d'essai pour la vérification 

IEC 61558-2-6, Sécurité des transformateurs, bobines d'inductance, blocs d'alimentation et 
produits analogues pour des tensions d'alimentation jusqu'à 1 100 V – Partie 2-6: Règles 
particulières et essais pour les transformateurs de sécurité et les blocs d'alimentation 
incorporant des transformateurs de sécurité 
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CISPR 15, Limites et méthodes de mesure des perturbations radioélectriques produites par 
les appareils électriques d'éclairage et les appareils analogues 

ISO 306, Plastiques – Matières thermoplastiques – Détermination de la température de 
ramollissement Vicat (VST) 

3 Termes et définitions 

Pour les besoins du présent document, les termes et définitions suivants s'appliquent. 

L'ISO et l'IEC tiennent à jour des bases de données terminologiques destinées à être utilisées 
en normalisation, consultables aux adresses suivantes: 

• ISO Online browsing platform: disponible à l'adresse https://www.iso.org/obp 

• IEC Electropedia: disponible à l'adresse http://www.electropedia.org/obp 

3.1  
efficacité énergétique électrique 
approche système pour optimiser l'efficacité de l'utilisation de l'énergie électrique 

3.2  
système de gestion de l'énergie électrique 
EEMS 
système exploitant et contrôlant les ressources énergétiques et les charges des installations  

Note 1 à l'article: L'abréviation "EEMS" est dérivée du terme anglais développé correspondant "Electrical Energy 
Management System". 

3.3  
charge 
tout équipement connecté à la sortie du LSE 

Note 1 à l'article: Une charge peut inclure des combinaisons d'équipements, mailles ou circuits. 

3.4  
valeur assignée de courant de délestage 
InLs 
valeur nominale du courant de délestage affecté au LSE 

Note 1 à l'article: La fonction de délestage présente une caractéristique temps-courant (puissance) spécifique, 
comme indiqué en 6.2 et 6.3. 

Note 2 à l'article: La valeur correspondante assignée au LES pour la puissance de délestage est représentée par 
PnLs. 

3.5  
cycle de manœuvre 
période minimale autorisée entre deux manœuvres de coupure autorisées 

3.6  
séquence de délestage 
nombre de cycles de manœuvre déclaré par le fabricant, pouvant être facultativement étendu 
à un nombre de périodes de verrouillage, pouvant ou pouvant ne pas se terminer par un 
verrouillage permanent 

Note 1 à l'article: Une séquence se définit par exemple en nombre de manœuvres, en durée de verrouillage, etc. 

https://www.iso.org/obp
http://www.electropedia.org/



